
Referat af kursistsrådsmøde torsdag den 5.10.2023 kl. 11.20-11.55 i 
lokale 230 

  
 

1. Godkendelse af dagsorden v. Neel 

Godkendt 

 

2.  Valg af mødeleder og referent v. Neel 

Neel er valgt som mødeleder og Hanne som referent 

 

3. Præsentation af fremmødte kursister 

Der var er repræsentanter fra flere 1. HF klasser: W, H, G, A, X, N, B, G, J, N,  

Der er ingen fra enkeltfag, AVU eller 2. HFklasserne 

Derudover deltog Hanne (lræer), Dan (leder), Rune (lærer), Christina (Studievejleder), Helle 
(nyansat, studiesekretær) 

 

4. Information om morgensamlinger for enkeltfag v. Studievejledningen 

V. Christina Nelke. Da ingen kursister kom fra enkeltfag, udgik punktet. 

 

5. Info fra miljørådsmødets arbejde v. Neel og evt. Rune (lærer) 

Rådet hedder nu ”Det grønne Råd”. Rune fortalte, at skolen har lavet et CO2 regnskab. Man 
diskuterer f.eks., hvordan vinduerne kan blive mere tætte så energiforbruget kan blive bedre.  

Rådet har generelt fokus på bæredygtighed.  

En kursist foreslår, at der kunne komme en opsamling til pant.  

Én kursist spørger til bioaffald. Hvor giver det mening at samle bioaffald ind? Rune siger, at 
det er der ikke en plan for endnu, men det bliver diskuteret.  

 

6. Problematik om matematik-program v Rebecca 1.z 

Punktet udgår, da Rebecca ikke er mødt op 

 



7. Nyt fra foreninger/klubber  

Bastian fra 1. g fortæller om sin Dungeons and Dragons klub. Bastian og Silas fra 1. G har 
lavet klubben. De får hjælp fra en lærer til at finde lokaler. 

Skolen har også en Queer-klub, der mødes næsten hver torsdag. 

Dan sidder i 212. Ham kan man altid komme forbi og tale med, hvis man gerne vil starte en 
ny klub.  

Hanne fortalte, at nogle kursister sidste år forsøgte at lave en krea-klub. Desværre blev den 
ikke til noget.  

  

8. Forslag om at der kommer mere rugbrød i kantinen v. Neel 

Neel fortalte, at der er kursister, som ønsker en rugbrøds-bar på skolen. Neel spurgte, om der 
er andre ønsker til kantinen. F.eks. er salatbaren fuld af fetaost, hvilket er et problem for 
veganere. 

En kursist foreslog temaer fra hele verden. F.eks. asiatisk mad. 

En anden sagde, at der gerne må være mere fokus på vegetarisk og vegansk mad  - gerne en 
kødfri-dag. 

 

9. Diskussion af skolens regler på toårig HF. F.eks. reglen om mobiltelefoner i 
timerne. 

Neel spurgte, hvad kursistrådet synes om reglerne for, at mobiler skal lægges væk i timerne. 

Disse holdninger kom frem:  

• Dejligt, så man bliver hjulpet til at engagere sig 
• Det vil være dejligt med sit eget skab i lokalet med egen lås i klasseværelset 
• Det er nervepirrende, når læreren går rundt med den (Hvad hvis den bliver tabt) 
• Det er fint nok 
• Hvis man en dag venter på et opkald, er det irriterende, at læreren har taget 

telefonen, så man ikke kan tage den 
• Dem, der ikke vil/kan koncentrere sig, laver alligevel noget andet f.eks. spiller de 

computerspil eller tegner eller andet 
• Helle (sekretær) spurgte, om det har en effekt for fællesskabet? 
• Dan sagde, at som lærer er det rart, at eleverne ikke sidder og ser på deres telefon. 

Der er selvfølgelig forskel på klasserne, da nogle klasser er yngre.  
• Rune. Det er nemmere at få kursisterne til at fokusere på det faglige 
• Lærerne er forskellige i deres måde at gøre det på. Nogle lærere er for strenge, hvis 

man venter et specielt opkald.  
• Man kan selv tage ansvar for egen læring 



• Det gør ingen forskel, om den ligger i lommen eller ej.  
• Måske kan der være andre regler for de unge end for de ældre. 
• I en klasse er der stor spredning. Nogle er virkelig dårlige til at håndtere reglerne. 

Men irriterende at nogle kursister ikke overholder reglerne.  
• Det er ikke så meget reglen, der er noget galt med, men kursisternes attitude 
• Kassen står på gulvet, det er farligt. 

 

Neel fortalte, at der i næste i uge kommer en skriftlige undersøgelse om, hvordan det re at 
være kursist på KVUC:  

En anden sagde, at det vil være fedt, at der var steder på skolen, hvor man kunne tale i 
telefon uden at blive forstyrret 

 

10.  Eventuelt. 

Neel fortalte, at der er læseuge på skolen. Det er hyggeligt, at dagen starter kl. med nogle 
minutters læsning hver dag med bål på skærmen.  
En kursist synes det er en god idé. 

Dan: Der mangler frivillige til fredagscafeen d. 13.10. Én kursist melder sig. 

Hanne spurgte om der er idéer til næste møde:  

• Fælles lektiecafe 
• Drikkevarer til kurstisrådsmøderne 
• Ladeskabe på skolen til mobiler 

 

Mødet sluttede i god ro og orden kl. 11.58 
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